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The Student

The student-المتعلم والمستمع

1. If you are not an articulating scholar then be an attentive listener.

.ـ إذا لَم تَـن عالماً ناطقاً فَن مستَمعاً واعيا1ً

2. The student must discipline himself in his quest for knowledge and must neither become bored of his
studies nor overestimate what he already knows.

2ملما ع رثَتسلايو هلُّمتَع نم لملايو ،لْمطَلَبِ الع ف هنَفْس دْأبأنْ ي مّلتَعالم َلـ ع.

3. One who learns becomes knowledgeable.

3ملع لَّمتَع نـ م.

4. One who does not learn does not become knowledgeable.

4لَمعي لَم لَّمتَعي لَم نـ م.

5. One who gains knowledge so that he can act upon it is not distressed by its dullness.

5هسادك شْهوحي لَم بِه لملْعل لْمالع لَّمتَع نـ م.

6. One who does not learn in his young age, does not progress in his old age.
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.ـ من لَم يتَعلَّم ف الصغَرِ لَم يتَقَدَّم ف البر6ِ

7. One who does not bear the hardships of gaining knowledge (or education) remains in the abject
ignorance?

7لهالج ِذُل ف قب (لُّمالتَّع)ليمضِ التَّعضم لع بِرصي لَم نـ م.

8. One who does not discipline himself (or spend his life) in acquiring knowledge cannot gain great
successes.

8قبباتِ السرِزْ قَصحي لَم لْمسابِ العتاك ف هنَفْس (ذِبي لَم) بدْئي لَم نـ م.

9. The one who does not know must never be too proud to learn.

9لَّمتَعأنْ ي لَمعي ني لَم نم فَنْتَنسـ لاي.

10. Do not speak to the ignorant ones about that which they do not know such that they belie you, for
indeed your knowledge has a right over you and its right is that you bestow it to those who are deserving
of it and deny it to those who are not deserving of it.

ـ لاتُحدِّثِ الجهال بِما لايعلَمونَ فَيذِّبوكَ بِه، فَإنَّ لعلْمكَ علَيكَ حقّاً، وحقُّه علَيكَ بذْلَه لمستَحقّه ومنْعه من غَير10ِ
هّقتَحسم.

11. One who is haughty does not learn.

11ربَتي نم لَّمتَعـ لاي.
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